
Skolebestyrelsesmøde Nordenskov-Næsbjerg Skole 
 

Dato Onsdag den 25. september 2024 16:45-18.45.  

Sted Nordenskov Skole – Personalerummet 

Mødeleder Martin P.  

Referent Anja 

Deltagere Lone, Janni, Lisbeth, Heidi, Pernille, Martin P., Charlotte,Gitte, Claus, Anja, Christian og Árni – 
derudover deltager Elevrødderne den første time af mødet.    

Afbud Per og Lisbeth L.  

 

Varighed  Indhold Formål Baggrund Bilag 

5 min.  1 Godkendelse dagsorden + 
rammesætning af mødet. 

At få godkendt 
dagsordenen. 

  

 
Dagsorden godkendt. 
Skolebestyrelsen og elevrådsrepræsentanterne fra begge matrikler præsenterede sig for hinanden. 
 

20 min  2 Elevrådet har ordet       

- Hvad er vi optaget af? 

- I Nordenskov? 

- I Næsbjerg? 

- Hvad skal vi drøfte 06. 
november når elevrødderne 
deltager igen?  

 

At elevrødderne får 
mulighed for at 
fremlægge hvad de 
arbejder med for 
skolebestyrelsen.  

Det er vedtaget i 
skolebestyrelsen at 
elevrødderne skal deltage 
på 
skolebestyrelsesmøderne. I 
skoleåret 24/25 deltager de 
4 gange.  

-  

Nordenskov: 
Legeborgen skal renoveres. Det kunne være fint, hvis legeredskaberne måske er i metal, så der ikke er så meget 
vedligehold. 
Fokus på om lærerne giver lov til at eleverne er med til at bestemme – fx aktiviteter indenfor det enkelte fag ex noget 
kreativt i tysktimerne. 
Der bliver talt lidt om den igangværende emneuge, hvor der er er fokus på elevindflydelse. 
 



Næsbjerg:  
Indskolingen ville gerne have en gynge sat op ved indskolingen, der er bestil t en ny – den gamle var defekt. 
Nogle piger fra 4., 5. og 6. klasse vil gerne ave en tøjbyttecentral fra str 6-16 år. Der er blevet skrevet ud i dag til 
forældrene, at der kan doneres tøj tirsdag og torsdag. Der er åbent i det store frikvarter. Indtil videre er der 7 piger, der 
har vagter. 
 
Der ønskes derudover spejle på toiletterne. 
 
Der er ønske om, at det bliver nemmere at få udleveret eller hente hygiejnebind – det gælder begge matrikler. 
Der er blevet fjernet nogle vaske på gangen, da de er lavet i et materiale, der ikke kan godkendes af brandmyndighederne. 
Det kunne være rart, at der kom nogle nye op. 
 
Ved porcelænsvaskene er hanerne ikke ’lange’ nok, så der støder større hænder på selve vasken. 
Der ønskes flere lege ind i undervisningen.  
 
 

Del 1:    
35 min 
Del 2:   
20 min 

 
 

3 Trivselsmålingerne – del 1 med 
elevrødderne og skolebestyrelsen. 
 
Trivselsmålingerne – del 2 kun med 
skolebestyrelsen.   
 
 

At skolebestyrelsen får 
indsigt i elevernes 
perspektiver på 
trivselsmålingerne og 
eleverne samtidig kan 
udtrykke deres syn på 
trivslen på Nordenskov-
Næsbjerg Skole.  

Den årlige trivselsmåling 
danner baggrund for 
punktet og der ønskes et 
forældre og elevperspektiv 
ind i det videre arbejde.  

Statistik om Næsbjerg 
afdeling | Børne- og 
undervisningsministeriet 
(uddannelsesstatistik.dk) 
 
Statistik om Nordenskov 
afdeling | Børne- og 
undervisningsministeriet 
(uddannelsesstatistik.dk) 

Árni og Martin har uddraget nogle områder, som skolebestyrelsen i grupper skal arbejde med, men 
elevrådsrepræsentanterne er til stede. 
 
Herefter opsamling i plenum: 
 
Elevrådsrepræsentanterne: 
Nogle steder var ’nej-siden’ lidt høj – måske skal man ændre lidt på, hvordan der undervises, måske på en mere 
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inspirerende måde. Det kunne være rart med noget mere kreativt. Arbejde med noget man selv synes er spændende, 
noget inde for emnet. 
Hvis man har en elev, der har det svært og har brug for at sidde med noget i hænderne, kan det være fint med en liste 
over ting, man må have med, som ikke larmer. 
 
Ekstra materiale til de elever der er hurtige færdige, så de ikke forstyrrer. 
 
Forslag til morgensang Nordenskov: Informationer kan gives i samlingssalen. 
 
Godt at elevrådet har fået mere indblik og får noget at sige. 
 
Måske kan man i 6. klasse også gå ned til de små for at høre, hvad de mener, der skal tages med til skolebestyrelsesmøder 
og til Rådhuset. 
 
Herefter forlod elevrådsrepræsentanterne mødet. 
--------------------------------- 
 
Claus fortalte om et kursus, han har været på sammen med to AKT-personaler – omhandlende trivsel i 7.-9. klasse. 
 
Forslag om at vi skal fokusere på de grønne svar – ex hvad er det der gør, at der er god trivsel på skolen?  
Evt. lave vores egen trivselsmåling hvor der er mulighed for uddybning. Ex hvad er det der skaber ro i klassen? 
 
En gruppe har haft fokus på, at det kan være svært at koncentrere sig – det kunne være interessant at undersøge, hvad 
der gør, at det kan være svært at koncentrere sig. 
En anden gruppe havde fokus på, at selve testsituationen skal foretages på en måde, så eleverne ikke kan se hinandens 
svar. 
 
Ledelsen: har blandt andet drøftet, om nogle af tallene giver udtryk for et øjebliksbillede. Der er enkeltklasser, der er 
særligt udfordrede. Vi skal fremadrettet have fokus på fremadrettede handlinger i forbindelse med trivselsmålingerne. 
 
Hvert enkelt klasseteam skal forholde sig til resultatet. 
Vi vil prøve at prioritere det på en måde, så der kommer handling på umiddelbart efter testresultatet. 



 
Forslag om at hver enkelt klasse kommer med forslag til, hvad der kan ske i den enkelte klasse i forbindelse med 
målingerne. 
 

15 min  4 Tilbagemelding fra 
forældremøderne/kontaktforældre – 
evaluering af møderne, herunder 
deltagelsen fra skolebestyrelsen.  
 

At få evalueret 
medlemmernes 
deltagelse og møderne 
generelt. Hvad skal vi 
fortsætte med og hvad 
skal vi evt. ændre?  
 

Skolebestyrelsesmedlemmer 
har deltaget ved alle 
forældremøder på 
Nordenskov-Næsbjerg Skole 
i løbet af 
august/september.  
 

 

Det gik vældig godt på Næsbjerg. 
Det gjorde det også i Nordenskov. 
 
Det blev nævnt, at det har stor betydning, at Árni også er til stede ved Stormødet i Nordenskov som skolens øverste leder. 
 
Det blev drøftet, om mødet på 0. årgang på Næsbjerg kan ligge samme dag, som mødet for 1.-3. klasse 
både i forhold til nogle forældre, der skal komme flere aftener og i forhold til ressourceforbruget. 
 
 

20 min  5 
 

Nyt fra: 
 
• Ledelsen NO/NÆ 
 
• MED 
 
• Andet/Andre 
 

Fast punkt:  
 
 
 
 
 
 

At Skolebestyrelsen 
orienteres om 
igangværende og/eller 
kommende aktiviteter på 
matriklerne, i MED-udvalget 
mv.  

 

• NÆ:  
Skæringsdatoen 5. september betød meget – det der var planlagt med holdt: to klasser på 0. årgang og to klasser på 4. 
årgang. 
Der har været to medarbejdere på kursus i højtbegavede elever. Ledelsen har ligeledes haft en kursusdag. 



Vi skal screene udvalgte elever i 1. klasse for at opdage disse elever og sørge for, at der foregår undervisning, der 
tilgodeser dem. 
Det tages på som punkt på et kommende møde. 
 
Der er fuldt hold på Næsbjerg – på mandag starter Røskva. 
Der afholdes en afskedsreception for en medarbejder, der er sygemeldt i øjeblikket, men ikke vender tilbage. 
 
 

• NO:  
Der er Agorainspireret emneuge i denne uge – det er meget spændende for både elever og medarbejdere.  
På et kommende personalemøde vil der blive videns delt i forhold til, hvordan der i øvrigt bliver arbejdet ud fra fokus 
på elevindflydelse og -inddragelse. 
I går var der ansættelsessamtaler vedrørende den ledige 30 timers stilling, og vi glæder os til at modtage vores nye 
medarbejder d. 1. nov. Hun kommer på besøg på skolen i en af de kommende uger. 
To af de sygemeldte medarbejdere er godt på vej tilbage. 
Vi har fået en vikar for skolens sygemeldte sekretær – hvilket vi er vældig glade for. 
I uge 42 kommer der to nye legeredskaber på skolen og legeborgen bliver renoveret, så den igen kan tages i brug. 

 

• MED:  
Evaluering af det seneste års arbejde i MED-udvalget.  
Der blev talt om, hvordan det kan synliggøres, hvad MED-udvalget arbejder med. 
APV’en kører lige nu – den er i år ikke anonym. 

 

• Andre/andet? 
Lisbeth har været på kursus i Fondsansøgninger – det kan lade sig gøre at søge flere fonde for at finansiere legeredskaber. 
Der er ønske om konkrete legeredskaber, og Lisbeth er i kontakt med Kompan, som har givet tilbud, der indbefatter både 
redskabet, levering, installering og faldunderlag.  

 

5 min  8 Evt.  Fast punkt 
 

Alle medlemmer af 
bestyrelsen kan indsende 
punkter inden mødet 
og/eller gøre opmærksom 

 



på, at man har et punkt til 
eventuelt ved mødets 
indledning.  

 
 

 
 
Punkter til november-mødet d. 06.11.24: 
 
Økonomi – punktet er udsat fra september-mødet 
 
Revidering af princip jf. årshjulet 
 
Tilbagemelding fra arbejdsgruppen vedr. promovering af Nordenskov-Næsbjerg Skole 
 
02.10.24 
 

Skoleudviklingseftermiddag – Besøg af skolechefen i forlængelse af arbejdet med 
udvikling af undervisningen og fokus på praksisnær læring. Hele bestyrelsen er inviterede 
til at deltage fra 15.30-16.30.  

22.10.24  
 

Temaaften for skolebestyrelse og skoleledelse kl. 18.30-21.00 på Varde Rådhus – vi har 
tidligere deltaget med skolebestyrelsesformand og næstformand. Der er lavet et særligt 
tiltag for de nyvalgte fra 20.30-21.00 (udsat fra d. 24.09.24).    

06.11.24 
 

Ordinært møde i skolebestyrelsen (3) + inddragelse af Elevrådet   

 
Underskrift: 
 
 

 
 
Medlemmer i Skolebestyrelsen pr. 1. september 2023: 

• Heidi K. Olesen – heidiolesen@hotmail.dk 

• Lisbeth Hedegaard Madsen – kragekaergaard@hotmail.com 

• Pernille Harpøth – pernille202@hotmail.com 

mailto:heidiolesen@hotmail.dk
mailto:kragekaergaard@hotmail.com
mailto:pernille202@hotmail.com


• Martin Pedersen – lykkensbo@adslhome.dk 

• Per T. Christensen – perchristensen1990@gmail.com  

• Janni Kjældgaard Frederiksen – jannikjaeldgaard@hotmail.com  

• Lone Gerken - lrg2279@gmail.com 
 
Suppleant: 

• Esben Møller Xu - luckyw20@hotmail.com 
 
Medarbejderrepræsentanter:  

• Lisbet Larsen – Nordenskov Skole – lisb0895@vkskoler.dk  

• Charlotte Hungeberg – Næsbjerg Skole – char015b@vkskoler.dk  
 

Fra ledelsen deltager: 

• Anja D. Agerschou – Filialskoleleder Nordenskov Skole – aagb@varde.dk  

• Christian P. G. Bagge – Viceskoleleder Næsbjerg Skole – cbag@varde.dk  

• Gitte Lyhne – Leder af SFO og Juniorklub Nordenskov (Ad hoc) – gitl@varde.dk  

• Claus V. Jensen – Leder af SFO og Juniorklub Næsbjerg (Ad hoc) – claj@varde.dk  

• Árni Weihe – Skoleleder – arnw@varde.dk  
 

mailto:lykkensbo@adslhome.dk
mailto:perchristensen1990@gmail.com
mailto:jannikjaeldgaard@hotmail.com
mailto:lrg2279@gmail.com
mailto:luckyw20@hotmail.com
mailto:lisb0895@vkskoler.dk
mailto:char015b@vkskoler.dk
mailto:aagb@varde.dk
mailto:cbag@varde.dk
mailto:gitl@varde.dk
mailto:claj@varde.dk
mailto:arnw@varde.dk

